
 

Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  2/ 2021 
Aika 9.3.2021  klo 15:00  
Paikka Teams  
Läsnä  

Pj Esa Laamanen   Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
Vara pj Jouni Isotalo  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 

Jyrki Peltomaa   Kaupunginjohtaja 
Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 

Susanna Hirsikangas HiMa Catering oy, Huittisten Yrittäjät ry 
Kari Salminen  Salkati Oy, Vampulan Yrittäjät ry 
Janne Survonen  Konepaja Survonen Oy, G20 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry 
Mikko Lehtonen Satakunnan ammattikorkeakoulu   
Aino Kylälehtonen Nuorisovaltuutettu 

 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Puheenjohtaja Esa Laamanen avasi kokouksen 

 

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi 

 

3§ Pöytäkirjantarkastajan valinta – Jouni 

 Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Jouni Isotalo 

 

4§ Työllisyyskatsaus ja työllisyyspalveluiden ajankohtaiset asiat 

Asian esitteli työllisyyskoordinaattori Sari Laakso 

Nostoja ajankohtaisesta tilanteesta:  

• Nuorten kesätyöpaikkojen tukemiseksi olemme luoneet Tik Tokiin Huittisten kesäduuni –

kanavan.  Tällä on korvattu koronan vuoksi peruuntunut rekrytointitapahtuma.  Tähän 

mennessä videoita on tehty 20 kappaletta. Videot ovat saaneet positiivista palautetta sekä 

hakijoilta että työnantajilta.  Videoissa tsempataan nuoria hakemaan kesätöitä ja 

tarjotaan tietoa mahdollisuuksista. Videot madaltaa myös kynnystä hakea kesätöitä, antaa 

hyvää näkyvyyttä työpaikoille, nuoret näkevät uusin silmin yritykset ja työpaikat ja on uusi 

nuorten pito- ja vetovoimatekijä.  Kanavalle on saatu nopeasti 1000 seuraajaa. Videoilla 

tuhansia tykkääjiä.  

• Nuorten työpaja-avustusta saatiin 60 000 euroa, se on enemmän kuin normaalisti, jolla 

käynnistetään ryhmämuotoista av/ digipajaa ja saadaan lisää ohjaajaresurssia. Toimintaa 

myös opinnollistetaan, jotta nuoret voisivat saada tutkintojen osia ja hyödyntää 

oppivelvollisuuden laajentamisessa.  

• Nuorisotyöttömyys on lisääntynyt koronan vaikutuksesta. Kaikissa ei ole pystytty 

toteuttamaan harjoitteluita normaalisti. Huolissaan 9-luokkalaisista, joiden tutustuminen 

eri aloihin on jäänyt vähäiselle.  

• Yrittäjien työmarkkinatukea on hakenut noin 30 yritystä. Nämä näkyvät myös kaupungin 

maksuosuuslistalla, jos he saavat yli 300 päivää. Tämä tarkoittaa noin 9000e/ kk.  

• Työttömien terveystarkastukset ovat jääneet vähäiseksi koronasta johtuen. Helmikuusta 

alkaen on saatu lisäresurssia ja uusi henkilö on ottanut kokonaisvaltaisen otteen 



 

asianhoitamisesta. Tärkeää  saada työttömien eläkeprosessit liikkeelle.  

• Työllisyyspalveluilla pitäisi olla oma toimenpide- ja kehittämissuunnitelma.  

 

5§  Joustava koulutusmallit yhdessä yrityselämän kanssa –seutukaupunkihankeen ajankohtaiskatsaus 

Asian esitteli hanketyöntekijä Katimari Partanen.  

Hankkeen tavoitteena on turvata seutukaupunkien osaavan työvoiman saatavuus toteuttamalla 

erilaisia joustavia koulutuspolkuja yritysten tarpeiden mukaisesti, lisätä elinkeinoelämän tietoa 

koulutuksenjärjestäjien tarjoamista palveluista ja koulutusmuodoista ja tuottaa koulutuksellisia 

ratkaisuja vastaamaan yritysten ja yrityselämän muuttuvia osaamistarpeita.  Hankkeessa 

rakennetaan toimintamalli koulutuspolkujen suunnitteluun ja erilaisiin koulutusten toteutuksiin 

yhteistyössä koulutuksenjärjestäjän, yritysten ja Seutukaupunkien kanssa sekä kehitetään toisen 

asteen työprosesseja ja asiakaspalveluohjausosaamista.  

 

Huittisissa tämän kevään toimenpiteinä on nuorten pito- ja vetovoimatyöryhmän toiminta, 

uusitaan 8. –luokkalaisten kysely, osaamistarpeen ennakointityöpaja ja selvitys ja Omat hoodit –

kampanjassa esitellään kaupungin siisteimmät työpaikat. 

 

Nuoret vastasivat vuosi aikaan kyselyyn aktiivisesti ja olivat kiinnostuneita oman paikkakuntansa 

yrityksistä. Kyselyn perusteella perustettiin nuorten pito- ja vetovoimatyöryhmä Nuppi. Ryhmä on 

koonnut vuosikellon nuorten pito – ja vetovoiman edistämiseksi. Ryhmässä jaetaan tietoa ja 

lisätään yhteistyötä toimijoiden välillä.  Hanke jatkuu elokuun loppuun asti ja tulee mietittäväksi 

miten nuppiryhmä jatkaa toimintaa.  

 

Monikampus finland –sivustolla jaetaan hyviä käytänteitä. Huittisista on jaettuna 

koulutusesimerkki ja hubi-verkostomalli.  https://www.monikampusfinland.fi/verkostoyhteistyo/.  

Monikampus Finland toimintamallin kehittämiseen liittyy ennakointityöpaja ja Huittisiin saatiin 

oma työpaja. Osallistujamäärä on max 20 henkeä. Konsulttifirma tekee tunnusluvuista alkupaketin 

ja työpajasta selvityksen ja toimenpidesuosituksen. Päätettiin, että laajennettu elinvoimatyöryhmä 

toimii ennakointityöpajassa.  Pyydetään lisäksi Timo Mäkinen(sivistys), Sari Laakso (työllisyys), 

Kristiina Piirala ( soten työvoimatarve), Kirsi Nikali-Rauva (Sasky), Taina Tuovinen ( TE-toimisto), 

Jarkko Karjalainen resurssisuunnittelija Saarioinen,  Tomi Ojala Polarteknit, Sonja Laine Eezy, Päivi 

Koskinen Te-toimiston koulutusasiantuntija ja Ville Huhtala Satedusta.  

Päätettiin, että ennakointityöpaja on 29.3. klo 12-16. Tulokset esitellään 25.5. verkkoseminaarissa. 

Liitteenä esitys.  

 

Hanke julkaisee keväällä selitysvideon otsikolla ammatillinen koulutus kannattaa. Videolla 

kerrotaan, miten opinnoissa oma polku rakentuu.  

 

6§ Yritysten koronakysely 

Satakunnan ammattikorkeakoulun opiskelija Niklas Siren teki yrityksille kyselyn koronan 

vaikutuksista Huittisissa ja Satamalassa.  Kysely toteutettu marras- joulukuun aikana vuonna 2020.  

Vastauksia saatiin yhteensä 110kpl, joista valtaosa oli Huittislaisilta yrityksiltä (93%).  

• 60% yrityksistä vastasi, että liikevaihto on laskenut hieman tai paljon. 14% vastasi, että 

liikevaihto on kasvanut.  

• 53% vastaajista vastasi, että seuraavan vuoden aikana liikevaihto tulee laskemaan. 33% 

arvioi liikevaihdon pysyvän samana ja 14% arvio liikevaihdon kasvavan.  

• 26% arvioi, että tulee toipumaan koronan vaikutuksista seuraavan vuoden aikana ja 27% 

arvioi menevän pidempään. 2 % arvioi, ettei tule toipumaan koskaan. 23% arvioi, että 



 

korona ei ole vaikuttanut liiketoimintaan ja 9% kertoi jo selvinneensä koronan 

vaikutuksista.  

• 55% kertoi hakeneensa koronatukia ja 73% kertoi kehittäneensä liiketoimintaa. 24% aikoo 

laajentaa liiketoimintaa ja 58% pitää ennallaan.  

• 29% vastaajista kertoi joutuneensa sopeuttamaan henkilöstöä ja 13% aikoo palkata uutta 

henkilöstä.  

 

7§ Hinku-raportti 

Suomen ympäristökeskus SYKE täytti viime vuonna 25 vuotta ja halusi lahjojen vastaanottamisen 

sijaan jakaa lahjoja. SYKEn Hinku-lahjapaketista Satakunnalle  löytyy tietoa Satakunnan, Hinku-

verkoston ja kuntien päästökehityksestä aikavälillä 2005-2018, sekä eri ilmastotyön 

indikaattoreiden kehittymisestä kuntien osalta parin viimeisimmän tilastovuoden ajan. Mukana on 

myös tietoa uusiutuvan energian potentiaaleista maakuntatasolla, sekä lopuksi muutamia 

suosituksia ja koottuja linkkejä SYKEn tuottamiin julkaisuihin ja työkaluihin. SYKE toivoo että 

paketista on hyötyä ja iloa maakunnan ilmastotyössä!  

Liitteenä Huittisten raportti.  Todettiin, että kestävä kehitys ja hiilineutraalisuus on tänä päivänä 

niin kunnissa kuin yrityksissä kehittämisen perusvaatimuksia.  Huittisten kaupungin on hyvä 

paneutua myös tähän aiheeseen seuraavassa kaupungin strategiassa.  

 

8§ Muut asiat 

1. LP-Vampulan yhteistyötarjous:  

Huittisten kaupunki on saanut LP-vampulta liitteenä olevan markkinointiyhteistyötarjouksen. 

Määräraha kohdistettaisiin näkyvyyden ostamiseen LP Vampulan runkosarjan päätösotteluun ja 

puolivälierän kotiotteluun Ruutu + kanavalla. Koronapandemia koettelee monin tavoin myös 

Suomen korkeimmalla tasolla pelaavan LP-Vampula Huittisen taloutta, koska budjetit ovat 

pääsarjatason mukaiset.  Urheilutapahtumia ja -kilpailuja ei ole voitu rajoitusten takia järjestää 

entiseen tapaan ja lentopallon mestaruusliigaottelut on pelattu jo pitkään tyhjille katsomoille. 

Elinvoimatyöryhmä keskusteli tarjouksesta ja keskustelun yhteydessä tarjous sai useita 

kannatuksia. Määrärahan suuruudesta keskusteltiin ja päädyttiin, maksamaan tv-näkyvyydestä 

saman verran kuin kauppiasverkosto maksaa viikon mainosnäkyvyydestä Hullun Yön yhteydessä eli 

3000 euroa. Kaupunginjohtaja Jyrki Peltomaa tekee asiasta päätöksen.  

 

2. Saaren tilan tukipäätös ja kummisopimus yhdistysten kanssa.  

Huittisten kaupunki on saanut myönteisen tukipäätöksen ELYltä Saaren tilan kehittämiseksi. 

Päätettiin aloittaa toimenpiteet. Kaupunginjohtaja Jyrki Peltomaa tekee hankkeesta päätöksen. 

Etsimme Saaren tilalle kummiyhdistyksiä, jotka pitäisivät huolta alueesta ja tuottaisivat sinne 

toimintaa.  

 

9§  Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17:14 

  

Muistion tarkastus 

  

Esa Laamanen  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja  Sihteeri 

 

 

Jouni Isotalo 


